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P R O T O K Ó Ł Nr XXXIV/2017 

z obrad XXXIV Sesji Rady Miejskiej w Blachowni, 

odbytej w dniu 31 stycznia 2017 roku  

w Sali Konferencyjnej Ochotniczej Straży Pożarnej 

 w Blachowni przy Placu Wolności nr 2 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 15 
00

, zakończono o godz. 17 
 30

. 

Sesji Przewodniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej w Blachowni – Edyta Mandryk. 

W obradach uczestniczyło 12 radnych, co stanowi 80 % ustawowego składu Rady. 

 

 

Ponadto w obradach uczestniczyli:  

Burmistrz Blachowni – Sylwia Szymańska 
Sekretarz Gminy – Dariusz Wojciechowski 

Skarbnik Gminy – Elżbieta Wolska 

Radca Prawny – Rafał Hanusiak 

Architekt Biura Koordynacji Przestrzeni - Bożena Konieczny 
Dyrektor Biblioteki Miejskiej – Renata Gajlewicz 

Dyrektor Miejskiego Domu Kultury – Jolanta Kwindacz 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Małgorzata Patyk  
Prezes Ośrodka Sportu i Rekreacji Sp. z o.o. – Jacek Chudy  

Kierownik Zarządu Mieniem Komunalnym – Krzysztof Adryjański  

Pełnomocnik ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  
Alkoholowych i Narkomani – Barbara Gradowicz  

Pracownicy Urzędu Miejskiego w Blachowni 

Sołtysi wg listy obecności 

Mieszkańcy Gminy Blachownia. 

 

Załączniki: 

1. Lista obecności radnych. 
2. Lista obecności osób zaproszonych. 

3. Lista obecności sołtysów. 

4. Informacje międzysesyjne. 
5. Opinie Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa.  

6. Opinie Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury, Promocji Gminy i Integracji 

Europejskiej. 
7. Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach. 

8. Uchwała Nr 195/XXXIV/2017 w sprawie przystąpienia do opracowania aktualizacji Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Blachownia. 
9. Uchwała Nr 196/XXXIV/2017 w sprawie wysokości opłat za korzystanie dzieci w wieku do 5 lat                

z wychowania przedszkolnego w przedszkolach publicznych, dla których organem prowadzącym 

jest Gmina Blachownia. 

10. Uchwała Nr 197/XXXIV/2017 w sprawie ustalenia trybu udzielenia i rozliczania dotacji z budżetu 
Gminy Blachownia dla szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych szkół podstawowych 

i innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Blachownia oraz 

trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji. 
11. Uchwała Nr 198/XXXIV/2017 w sprawie ustalenia planu sieci szkół oraz obwodów publicznych 

szkół podstawowych prowadzonych prze Gminę Blachownia i osoby prawne inne niż jednostki 

samorządu terytorialnego oraz gimnazjów prowadzonych przez Gminę Blachownia. 
12. Kserokopia projektu uchwały dotyczącej dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów 

do nowego ustroju szkolnego. 

13. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za rok 2017. 

14. Protokół Komisji Uchwał i Wniosków. 
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Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 
3. Usprawiedliwienie nieobecności radnych. 

4. Przyjęcie protokołu z sesji XXXII i XXXIII. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
6. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym. 

8. Interpelacje i wnioski radnych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania aktualizacji Studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Blachownia. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru Gminy Blachownia, położonego               
w miejscowości Łojki, w rejonie ulicy Długiej, ulicy Piastów i ulicy Polnej (dawnej linii kolei 

wąskotorowej). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości opłat za korzystanie dzieci w wieku do 5 lat 

z wychowania przedszkolnego w przedszkolach publicznych, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Blachownia. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielenia i rozliczania dotacji z budżetu Gminy 

Blachownia dla szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych szkół podstawowych i innych 
form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Blachownia oraz trybu 

i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci szkół oraz obwodów publicznych szkół 
podstawowych prowadzonych prze Gminę Blachownia i osoby prawne inne niż jednostki 

samorządu terytorialnego oraz gimnazjów prowadzonych przez Gminę Blachownia. 

14. Informacja w sprawie projektu uchwały dotyczącej dostosowania sieci szkół podstawowych 

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 
15. Przedstawienie sprawozdania Komisji Rewizyjnej za rok 2016. 

16. Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje radnych. 

17. Wolne wnioski. 
18. Zamknięcie obrad XXXIV Sesji Rady Miejskiej w Blachowni. 

 

Streszczenie przebiegu obrad. 

Ad pkt. 1 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Edyta Mandryk otwierając obrady XXXIV Sesji przywitała 

radnych i wszystkich przybyłych gości. 

Stwierdziła, że w sesji uczestniczy 11 radnych, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad 
sesji Rady Miejskiej w Blachowni, umożliwia przeprowadzenie ważnych wyborów oraz 

podejmowanie prawomocnych uchwał.  

 

Ad pkt. 2. 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk poinformowała, że w porządku obrad nastąpiła oczywista 

omyłka w numeracji kolejności punktów. Prosiła o naniesienie poprawki. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 11 głosów „za”, 0 głosów „wstrzymuje się”, 0 głosów 
„przeciw”. 

Na Sali obecnych 11 radnych.  

 

Ad pkt. 3. 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk poinformowała, że na dzisiejszą sesję spóźni się Radny 

Sebastiana Cierpiał. Pozostali nieobecni radni przebywają na zwolnieniach lekarskich. 
Prosiła o usprawiedliwienie nieobecności na sesji w dniu 23 stycznia 2017 roku Radnej Małgorzaty 

Bernat, Radnego Tadeusza Borka, Radnej Katarzyny Boryckiej, Radnego Tomasza Czecha, Radnego 

Pawła Hreczańskiego, Radnego Marka Kułakowskiego, Radnego Pawła Pydę. Pozostali nieobecni 

radni przebywali na zwolnieniach lekarskich.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski prosił o usprawiedliwienie nieobecni w dniu 
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18.01.2017: Radnej Katarzyny Boryckiej, Radnego Tomasza Czecha i na posiedzeniu w dniu 

26.01.2017 Radnego Sebastiana Cierpiała, Radnego Pawła Hreczańskiego, Radnego Tomasza Czecha. 

Pozostali nieobecni Radni na posiedzeniach Komisji przebywali na zwolnieniach lekarskich. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury, Promocji Gminy 

i Integracji Europejskiej Henryk Kania prosił o usprawiedliwienie nieobecni na posiedzeniu 

Komisji w dniu 26.01.2017 r. Radnego Tomasza Czecha, Radnego Pawła Pydy. Pozostali nieobecni 
Radni na posiedzeniach Komisji przebywali na zwolnieniach lekarskich. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tomasz Czech prosił o usprawiedliwienie nieobecni 

na posiedzeniu Komisji w dniu 30.01.2017 r. Radnego Pawła Pydy. 

Usprawiedliwienia zostały przyjęte większością głosów – 9 głosów „za”, 2 głosy „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 11 radnych.  

 

Ad pkt. 4. 

Protokół z sesji nr XXXII/2016 z dnia 20 grudnia 2017 roku został przyjęty jednogłośnie 

 – 11 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głos „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 11 radnych.  
Protokół z sesji nr XXXIII/2016 z dnia 23 stycznia 2017 roku został przyjęty większością głosów 

 – 9 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosy „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 11 radnych.  
 

Ad pkt. 5. 

Proponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków: 
Radna Katarzyna Borycka (radna wyraziła zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał 

i Wniosków). 

Radny Paweł Pyda (radny wyraził zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał i Wniosków).  

Radny Tadeusz Borek (radny wyraził zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał i Wniosków). 
Skład Komisji został przyjęty jednogłośnie – 11 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 11 radnych. 

 

Ad pkt. 6. 

Burmistrz Blachownia Sylwia Szymańska przedstawiła informacje o pracy w okresie 
międzysesyjnym (informacje stanowią załącznik do protokołu). 

Informacje przygotowane przez Referaty Urzędu i Zarząd Mieniem Komunalnym stanowią również 

załączniki do protokołu. 

 

Ad pkt. 7. 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk poinformowała, że poza bieżącą pracą uczestniczyła 

w posiedzeniach Rady i uroczystościach organizowanych na terenie naszej Gminy: 
1. W dniu 1 stycznia br. przyglądała się „Morsowaniu w Blachowni”. 

2. 7 stycznia br. na Hali Sportowej odbyło się 10 lecie Klubu Sportowego „Orlik”. 

3. 15 stycznia brała udział w Wielkiej Orkiestrze Świątecznej Pomocy. 

4. 19 stycznia br. uczestniczyła w spotkaniu dotyczącym Lokalnego Programu Rewitalizacji 
Gminy Blachownia na lata 2016 -2025. 

5. 20 stycznia br. odbyły się „Jasełka Bożonarodzeniowe” w wykonaniu uczestników zajęć 

integracyjnych Gminnego Klubu Środowiskowego w Blachowni. 
6. 26 stycznia br. brała udział w spotkaniu dotyczącym Rewitalizacji Centrum Blachowni. 

7. W dniu dzisiejszym w uroczystościach pogrzebowych Wójta Gminy Herby. 

 

Ad pkt. 8 

Interpelacje i wnioski radnych. 

Radny Marek Kułakowski złożył interpelacje w sprawie: 

1. Zabezpieczenia i uprzątnięcia starego targowiska, na którym trwa rozbiórka melaminy, złożone 
są worki ze śmieciami, ponieważ na tym terenie bawią się dzieci. Prosił o ogrodzenie terenu 

w celu poprawy bezpieczeństwa. 
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2. Wyrównania nawierzchni ul. Młyńskiej, ponieważ na drodze występują duże nierówności.  

 

Radny Jacek Rogut złożył interpelacje w sprawie: 
1. Niezwłocznego uzupełnienia asfaltem ubytków na ul. Marynarskiej i w okresie wiosennym 

położenia nakładki asfaltowej na całej długości drogi, ponieważ dotychczasowe łatanie dziur nie 

przynosi efektu.  
2. Prosił w imieniu mieszkańców Łojek o wystosowania pisma do Starostwa Powiatowego 

w Częstochowie dotyczącego wykonania cięć pielęgnacyjnych drzew na „ryneczku” w Łojkach. 

3. Zapytał czy Spółka MTR z Częstochowy, która wezwała Radę Miejską do uchylenia uchwały 

nr 117/XIX/2016 złożyła do Urzędu Miejskiego stosowne dokumenty celem uzyskana decyzji 
o warunkach zabudowy, z których wynika, że na działkach przy ulicy Piastów planowana jest 

budowa domów jednorodzinnych? Jeżeli tak to prosił o podanie daty. 

 
Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk złożyła interpelacje w sprawie: 

1. Remontu ulic: Partyzantów, Curie-Skłodowskiej, Handlowej prosiła o jak najszybsze ogłoszenie 

przetargu na remont dróg i sfinansowanie inwestycji z własnych środków. Mieszkańcy bardzo 

długo czekają na naprawę a wniosek o dofinansowanie nie przeszedł. 
2. Obiegu dokumentów stwierdziła, że listy do Rady Miejskiej powinny być kierowane do Rady 

Miejskiej. Przewodnicząca, jako pierwsza powinna otwierać korespondencje.  

Wyjaśniła, że pisma do Rady najpierw przechodzą przez Burmistrza.  
W dniu, kiedy wpływa list z Kancelarii Prezesa Ministrów do Rady Miejskiej dowiaduje się 

o nim z portali internetowych. Prosiła o podjęcie działań, żeby korespondencja kierowana 

do Przewodniczącej wpływała na jej ręce. 

 

Ad pkt. 9 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Katarzyna Borycka przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie przystąpienia do opracowania aktualizacji Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Blachownia. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radny Marek Kułakowski zapytał czy przy opracowaniu studium Działkowcy „Odlewnika” 

doczekają się regulacji stanu gruntów, ponieważ wcześniejszy zapis: grunty rolne został zmieniony 

na grunty komercyjno-handlowe. Czy studium będzie również dotyczyć ogrodów działkowych? 
Architekt Bożena Konieczny wyjaśniła, że studium zagospodarowania przestrzennego jest 

dokumentem kierunkowym. Nie jest aktem prawa miejscowego. Na podstawie tego dokumentu 

nie reguluje się stanu własnościowego. Aktualizacja studium dotyczy wprowadzenia zmian, które 
nastąpiły w ostatnich siedmiu latach w zakresie prawa. Należy go dostosować do przepisów unijnych 

między innymi do ustawy krajobrazowej, dofinansowania terenów, które weszły w ustawie 

rewitalizacyjnej do zakresu terenów powodziowych, do uwarunkowań geologicznych.  

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska poinformowała, że teren, na którym znajdują się ogródki 
działkowe w studium uchwalonym w 2010 roku przeznaczony został na działalność usługową 

(wcześniej tereny zielone). Działkowcy obawiają się, że może na tym terenie powstać inwestycja 

usługowa. 
Architekt Bożena Konieczny wyjaśniła, że studium jest kierunkiem ewentualnych przekształceń. 

W przypadku ogródków działkowych, są bardzo silne przepisy chroniące działkowiczów.  

 
Uchwała Nr 195/XXXIV/2017 w sprawie przystąpienia do opracowania aktualizacji Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Blachownia została 

podjęta jednogłośnie – 11 głosów ‘za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 11 radnych. 
Po głosowaniu na sesję przybył Radny Sebastian Cierpiał.  

Na Sali obecnych 12 radnych.  
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Ad pkt. 10 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Katarzyna Borycka przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla części obszaru Gminy Blachownia, położonego w miejscowości Łojki, w rejonie ulicy Długiej, 

ulicy Piastów i ulicy Polnej (dawnej linii kolei wąskotorowej). 
Radca Prawny Rafał Hanusiak prosił o wprowadzenie do podstawy prawnej projektu uchwały 

poprawki dotyczące publikatorów ustaw. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radny Marek Kułakowski zapytał czy uchwalona uchwała w sprawie przystąpienia do opracowania 

aktualizacji Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy 

Blachownia nie wyklucza podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru Gminy Blachownia? 

Architekt Bożena Konieczna wyjaśniła, że studium jest dokumentem kierunkowym natomiast plan 

zagospodarowania jest dokumentem prawnym, prawem miejscowym. Projekt uchwały na dzień 
dzisiejszy jest niezgodny ze studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania, ale nie wyklucza 

przyjęcia uchwały intencyjnej w celu podjęcia działań do sporządzenia planu. 

Radny Henryk Kania zapytał jak długo będzie trwała aktualizacja studium? 
Architekt Bożena Konieczny odpowiedziała, że proceduralnie około 8 do 12 miesięcy.  

Radny Marek Kułakowski zapytał czy przyjęcie uchwały spowoduje niewydanie pozwolenia 

na magazynowanie niebezpiecznych odpadów? 

Architekt Bożena Konieczna odpowiedziała, że odpady są regulowane odrębnymi przepisami. 
Gmina posiada pogram gospodarki odpadami. 

Radny Jacek Rogut stwierdził, że przyjęcie uchwały nie wyklucza aktualizacji studium. Możemy 

stworzyć studium a następnie realizowali projekt uchwały, którą chcemy przyjąć.  
Nawiązał do wystąpień Pani Burmistrz i Pana Sekretarza, którzy w wywiadach telewizyjnych 

informowali, że warunkiem, aby nie powstawało magazynowanie niebezpiecznych odpadów jest plan 

zagospodarowania przestrzennego. 
Radny Paweł Hreczański zapytał, w 2015 roku firma występuje o umożliwienie prowadzenia 

działalności a w 2017 roku podejmowana jest uchwała odnośnie planu zagospodarowania 

przestrzennego czy uchwała zadziała wstecz, zablokuje prowadzenie działalności? 

Radca Prawny Rafał Hanusiak wyjaśnił, że przepisy nie mogą działać wstecz.  
Podjęcie uchwały w sprawie planu zagospodarowania przestrzennego na danym obszarze może 

implikować roszczenia odszkodowawcze ze strony innych właścicieli sąsiednich gruntów. Problem 

nie dotyczy najbliższego otoczenia, ale dużo szerszej społeczności. Jeżeli zostanie zmieniony zapis 
w planie np. teren agroturystyczny na przemysłowy to właścicielowi terenu (który z tego tytułu 

poniósł stratę) przysługuje odszkodowanie od Gminy.  

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk przychyliła się do słów Radnego Jacka Roguta i również 

uważa, że podjęcie uchwały dotyczącej sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla części obszaru nie jest sprzeczne z podjęciem uchwały w sprawie aktualizacji 

studium. Uważa, że co do ewentualnej wypłaty odszkodowań oraz ich wysokości dla właścicieli, 

których grunty stracą na wartości zgodnie z art. 17. wójt, burmistrz albo prezydent miasta 
po podjęciu przez radę gminy uchwały o przystąpieniu do sporządzania planu miejscowego sporządza 

prognozę skutków finansowych uchwalenia planu miejscowego, z uwzględnieniem art. 36. Do tego 

czasu nie można się odnieść do skutków finansowych podjęcia tej uchwały. Uważa, że podjęcie 
uchwały nie zaszkodzi sprawie a dywagowanie nad jej słusznością w kontekście zdrowia ludzi nie ma 

sensu.  

Architekt Bożena Konieczny wyjaśniła, że prognoza skutków finansowych jest to dokument, który 

wskazuje na odpowiedzialność gminy w stosunku do nowych inwestycji infrastrukturalnych. Nie ma 
związku z art. 35 skutków odszkodowawczych.  

O skutki odszkodowawcze każdy może wystąpić, o ile uzna. Rzeczoznawca majątkowy szacuje 
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badając dokumentację planistyczną nawiązując do planów, które utraciły ważność w 2003 roku, 

ponieważ istnieje ciągłość planistyczna. Ciągłość planistyczna jest to bezpieczeństwo inwestycyjne 

dla inwestorów. 
Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska stwierdziła, że podjęcie uchwały nie pomoże w tej kwestii. 

Starostwo odmówiło wydania pozwolenia firmie ze względu na art. 46 ust. 1.  

W ustawie o odpadach są trzy możliwości odmówienia przedsiębiorcy wydania zezwolenia: 
1) ze względu na zagrożenie życia i zdrowia ludzi, 2) jeżeli działalność jest niezgodna z ustawą 

o gospodarce odpadami, 3) jeżeli jest niezgodna z planem miejscowym. W tym przypadku, podjęta 

uchwała nie będzie miała wpływu na rozstrzygnięcie Starostwa jedynie udowodnienie, że działalność 

zagraża życiu i zdrowiu ludzi. 
 

Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części obszaru Gminy Blachownia, położonego w miejscowości Łojki, 
w rejonie ulicy Długiej, ulicy Piastów i ulicy Polnej (dawnej linii kolei wąskotorowej) wyniku 

głosowania nie została podjęta – „za” podjęciem uchwały 5 głosów, „przeciw” podjęciu uchwały 

6 głosów, 1 głos „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 12 radnych.  

 

Ad pkt. 11 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Katarzyna Borycka przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie wysokości opłat za korzystanie dzieci w wieku do 5 lat z wychowania przedszkolnego 

w przedszkolach publicznych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Blachownia. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury, Promocji Gminy 

i Integracji Europejskiej Henryk Kania przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu 

uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Uchwała Nr 196/XXXIV/2017 w sprawie wysokości opłat za korzystanie dzieci w wieku do 5 lat                

z wychowania przedszkolnego w przedszkolach publicznych, dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Blachownia została podjęta jednogłośnie – 12 głosów ‘za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 12 radnych.  

 
Dyrektor Przedszkola nr 2 w Blachowni Joanna Biernacka wraz z przedszkolakami i rodzicami 

dzieci złożyli Pani Burmistrz podziękowania za trud i zaangażowanie w wyremontowaniu 

i zmodernizowani budynku przedszkola. 
 

Ad pkt. 12 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Katarzyna Borycka prosiła o nie odczytywanie 

projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielenia i rozliczania dotacji z budżetu Gminy 
Blachownia dla szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych szkół podstawowych 

i innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Blachownia oraz trybu 

i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji, ponieważ jest to bardzo obszerny 
dokument. Radni mieli możliwość zapoznania się z treścią projektu uchwały. 

Radni wyrazili zgodę.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 
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Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury, Promocji Gminy 

i Integracji Europejskiej Henryk Kania przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu 

uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Uchwała Nr 197/XXXIV/2017 w sprawie ustalenia trybu udzielenia i rozliczania dotacji z budżetu 

Gminy Blachownia dla szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych szkół podstawowych 
i innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Blachownia oraz trybu 

i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji została podjęta jednogłośnie – 12 

głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 12 radnych.  
 

Ad pkt. 13 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Katarzyna Borycka przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie ustalenia planu sieci szkół oraz obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych 

prze Gminę Blachownia i osoby prawne inne niż jednostki samorządu terytorialnego oraz gimnazjów 

prowadzonych przez Gminę Blachownia. 

 
Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury, Promocji Gminy 

i Integracji Europejskiej Henryk Kania przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu 

uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Paweł Hreczański zgłosił, że w Blachowni nie ma 

ul. Topolowej.  

Poprawka została naniesiona do projektu uchwały. 
 

Uchwała Nr 198/XXXIV/2017 w sprawie ustalenia planu sieci szkół oraz obwodów publicznych 

szkół podstawowych prowadzonych prze Gminę Blachownia i osoby prawne inne niż jednostki 
samorządu terytorialnego oraz gimnazjów prowadzonych przez Gminę Blachownia została podjęta 

jednogłośnie – 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 12 radnych.  
 

Ad pkt. 14 

Inspektor ds. oświaty i wychowania Olga Kacprzak poinformowała, że w związku z wejściem 

w życie przepisów wprowadzających ustawę – Prawo oświatowe samorządy będą musiały podjąć 
szereg uchwał. Projekt uchwały dotyczącej dostosowania sieci szkół podstawowych 

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego jest jednym z tych projektów. W tej sprawie odbyło się 

szereg spotkań z radami pedagogicznymi z kuratorem.  
Projekt został przedstawiony związkom zawodowym, dyrektorom szkół. Zakłada, że Gimnazjum 

zostanie włączone do Szkoły Podstawowej Nr 1 w Blachowni. Od 1 września 2017 roku pracodawcą 

dla nauczycieli Gimnazjum będzie Szkoła Podstawowej Nr 1. Każda ze szkół podstawowych będzie 

docelowo szkołą ośmioklasową. 
Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska poinformowała, że uczniowie Gimnazjum nadal będą 

uczęszczać do szkoły przy ul. Bankowej.  

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury, Promocji Gminy 

i Integracji Europejskiej Henryk Kania przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu 

uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 
 

Ad pkt. 15 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tomasz Czech przedstawił sprawozdanie z działalności 

Komisji Rewizyjnej za rok 2016 (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 
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Ad pkt. 16 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska udzieliła odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje 

radnych: 
 

Radnemu Markowie Kułakowskiemu w sprawie uprzątnięcia i zabezpieczenia terenu po byłym 

targowisku obok OSiR odpowiedziała, że w ciągu dwóch tygodni teren zostanie uporządkowany oraz 
zabezpieczony taśmą. 

Radnemu Markowie Kułakowskiemu i Radnemu Jackowi Rogutowi w sprawie uzupełnienia 

ubytków w drogach odpowiedziała, że remont dróg będzie prowadzony po okresie zimowym. Jedynie 

duże ubytki są remontowane na zlecenie Urzędu.  
Nowa nakładka na ul. Marynarskiej może zostać położona, jeżeli będą oszczędności, ponieważ 

w budżecie nie zaplanowano tej inwestycji. 

 
Radnemu Jackowi Rogutowi w sprawie: 

1. Cięć pielęgnacyjnych drzew odpowiedziała, że do Starostwa Powiatowego w Częstochowie 

zostanie wystosowane pismo w tej kwestii. 

2. Informacji czy Spółka MTR z Częstochowy złożyła stosowne dokumenty celem uzyskana 
decyzji o warunkach zabudowy poinformowała, że odpowiedz zostanie udzielona pisemnie.  

 

Przewodniczącej Rady Miejskiej w Blachowni Edycie Mandryk w sprawie: 
1. Remontu ulic: Partyzantów, Curie-Skłodowskiej, Handlowej odpowiedziała, że ulice 

znajdują się na liście rezerwowej do dofinasowanie. Wnioski zostały przygotowane bardzo 

dobrze. Niemniej jednak w przypadku wniosków liczą się punkty za to czy przy ulicy 
znajdują się instytucje użyteczności publicznej np. szkoła, ośrodek zdrowia.  

Wniosek otrzymał maksymalną ilość punktów, które mógł otrzymać. Ma nadzieję, że 

dofinansowanie otrzymamy 

Nie możemy remontować ulic ze środków własnych, ponieważ nie zostały zabezpieczone na 
ten cel środki w budżecie. 

2. Pism wpływających do Rady poinformowała, że obieg dokumentów wynika z regulaminu 

organizacyjnego Urzędu, który funkcjonuje od kilkunastu lat. Nie ma stanowiska ds. obsługi 
rady. Wszystkie pisma, które wpływają na kancelarie do Urzędu są przez pracowników 

otwierane i przekazywane Burmistrzowi i parafowane w zależności od właściwości sprawy. 

W celu wprowadzenia zmian należałoby zmienić regulamin i zatrudnić osobę do obsługi 
biura rady, co wiąże się z dodatkowymi wydatkami.  

 

Ad pkt. 17 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Blachowni Edyta Mandryk poinformowała, że do Rady 
Miejskiej w Blachowni wpłynęło pismo od P.P.H.U. Małgorzata Olszewska dotyczące podjęcia 

uchwały wyrażającej zgodę na wydzierżawienie lokalu użytkowego znajdującego się w Łojkach przy 

ul. Długiej 50, które było przedstawione na posiedzeniach Komisji. Odczytała treść stanowiska w tej 
sprawie.  

STANOWISKO Nr 1/XXXIV/2017 Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 31 stycznia 2017 roku 

w sprawie rozpatrzenia wniosku P.P.H.U. Małgorzata Olszewska 

Rada Miejska w Blachowni po zapoznaniu się z wnioskiem P.P.H.U. Małgorzata Olszewska 
w sprawie podjęcia uchwały wyrażającej zgodę na wydzierżawienie lokalu użytkowego znajdującego 

się w Łojkach przy ul. Długiej 50 przekazuje do rozpatrzenia Burmistrzowi Blachowni zgodnie 

z kompetencjami i przygotowania ewentualnego projektu uchwały. 
Zobowiązuje się jednocześnie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Blachowni do poinformowania 

wnioskodawcy i o przekazaniu wniosku do właściwego organu, i poinformowania wnioskodawcy 

o podjętym stanowisku. 
Stanowisko zostało podjęte większością głosów w stosunku 7 głosów „za”, „przeciw” 0 głosów, 4 

głosy „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 12 radnych.  

 



9 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Blachowni Edyta Mandryk poinformowała, że do Rady 

Miejskiej w Blachowni wpłynęło pismo Kupców Targowiska „Mój Rynek” w Blachowni dotyczące 

obniżenia opłat targowych. Odczytała treść stanowiska w tej sprawie.  
STANOWISKO Nr 2/XXXIV/2017 Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 31 styczna 2017 roku 

w sprawie rozpatrzenia wniosku Kupców Targowiska „Mój Rynek” w Blachowni. 

Rada Miejska w Blachowni po zapoznaniu się z wnioskiem Kupców Targowiska „Mój Rynek” 
w Blachowni w sprawie obniżenia opłat targowych przekazuję do rozpatrzenia Burmistrzowi 

Blachowni zgodnie z kompetencjami i przygotowania ewentualnego projektu uchwały. 

Zobowiązuje się jednocześnie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Blachowni 

do poinformowania wnioskodawcy i o przekazaniu wniosku do właściwego organu, 
i poinformowania wnioskodawcy o podjętym stanowisku zostało podjęte większością głosów 

w stosunku 8 głosów „za”, „przeciw” 0 głosów, 4 głosy „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 12 radnych.  
 

Radny Tomasz Czech przedstawił podpisane przez pięciu Radnych: Marka Kułakowskiego, Tomasza 

Czecha, Małgorzatę Bernat, Pawła Hreczańskiego i Katarzynę Borycką. Stanowisko o treści: 

„Stanowisko Rady Miejskiej w Blachowni.  
Rada Miejska w Blachowni z oburzeniem przyjmuje fakt szkalowania w oczach Mieszkańców 

Burmistrza Blachowni jak i niektórych Radnych poprzez wpisy, jakie ukazują się na stronie 

internetowej jednego z mieszkańców Cisia. 
Pisanie półprawdy, a często nieprawdy, oczernianie szczególnie Burmistrza sprawia nieprzychylny 

wizerunek samej Gminy. 

Żądamy zaprzestania takich działań, które służą tylko złu, skłóceniu ludzi i sianiu zamętu” 
Stanowisko o wyżej cytowanej treści zostało podjęte większością głosów w stosunku 6 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw”, 6 głosów „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 12 radnych. 

 
Radny Jacek Rogut zapytał jak pismo kierowane do Rady trafiło do radnego, który przedstawia 

je na swoim blogu? Dlaczego pozostali radni nie otrzymali tego pisma?  

26 stycznia br. odbyło posiedzenie Komisji Budżetu i pismo nie było przedstawione Radnym.  

 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że radny nie miał pisma z Urzędu. Pismo 

trafiło bezpośrednio do Burmistrza i zostało zaparafowane na Radę Miejską. Nie wie, w jaki sposób 
radny wszedł w posiadanie pisma.  

 

Radny Marek Kułakowski poinformował, że trafiło do nie go od osoby prywatnej.  

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk uważa również, że nie jest dopuszczalne, aby dowiadywała 
się o piśmie z blogu.  

 

Radny Sebastian Cierpiał wnioskował o wyremontowanie wiaty przystankowej 
przy ul. Częstochowskiej od strony Blachowni, ponieważ została zdewastowana. 

 

Sołtys Łojek Magdalena Maciążka zwróciła się do Pani Przewodniczącej o zorganizowanie 

szkolenia, kursu dla radnych, ponieważ uważa, że radni zapomnieli o mieszkańcach.  
Zostali wybrani w demokratycznych wyborach, aby służyć mieszkańcom (podczas wystąpienia 

rozdała radnym „ABC radnego w celu przypomnienia praw i obowiązków” – pismo w załączeniu do 

protokołu.  
Powiedziała między innymi, że niektórzy radni nie znają przepisów prawnych, aktów prawnych 

i zasad pisowni języka polskiego (nawiązała do wpisów na blogu Radnego Marka Kułakowskiego) 

oraz że przewodniczący Komisji nie powinien wypraszać mieszkańców podczas głosowania 
i żądać uprzedzania o nagrywaniu posiedzeń Komisji. 

Odniosła się do wpisu na blogu Radnego Marka Kułakowskiego dotyczącego jej osoby, w którym 

zarzuca, że pismem skierowanym do Pani Premier chciała zaszkodzić Pani Burmistrz. Poinformowała, 

że w żadnym stwierdzeniu zawartym w piśmie nie ma zarzutów w stosunku do Pnia Burmistrz. 
Pytała skąd miał pismo skierowane do Pani Premier.  
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W sprawie planowanej lokalizacji składowiska odpadów niebezpiecznych przez firmę EKOTOP 

poinformowała, że zainteresuje tą kwestią wszystkie instytucje, które zgodnie z prawem mogą pomóc 

w tym temacie.  
Pytała, co Rada i Władze Gminy zrobiły w tej sprawie. Co Pani Burmistrz zrobiła przez osiem 

miesięcy w celu przystąpienia do opracowania planu zagospodarowania przestrzennego?  

Dlaczego Rada Miejska odrzuciła uchwałę ze względu na roszczenia jednej firmy, której interes 
kolidował z uchwałą? Czy interes firmy jest przedkładany nad dobrem mieszkańców Gminy 

Blachownia? Czy firma złożyła stosowną dokumentację o zabudowę mieszkalną (o której mówili 

przedstawiciele firmy na spotkaniu w Urzędzie)? Poinformowała, że firma to osoby, które 

za poprzedniej Pani Burmistrz w Łojkach przy ul. Piastów planowały wybudować magazyny 
i prowadzić działalność potencjalnie zagrażającą mieszkańcom (na którą nie otrzymali zezwolenia). 

Dlaczego uchwała o studium została podjęta dopiero teraz? 

Pytała również, dlaczego w poprzedniej kadencji Radny Marek Kułakowski nie protestował przeciwko 
firmom, które prowadzą uciążliwą działalność?  

Dlaczego Pani Burmistrz nie poinformowała mieszkańców o rozbudowie odlewni żeliwa na naszym 

terenie i o konsekwencjach takiej działalności? 

Uważa, że informacje znajdujące się na blogu Radnego Marka Kułakowskiego 
są nieprawdziwe. 

Ponadto zapytała, kiedy będzie kanalizacja w Łojkach. 

 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Edyta Mandryk poinformowała o pismach, które wpłynęły 

do Rady Miejskiej: 

1. Z Kancelarii Prezesa Rady Ministrów w sprawie lokalizacji składowiska odpadów 
niebezpiecznych. 

2. Z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie możliwości sfinansowania 

deficytu budżetowego. 

Poinformowała, że można zapoznać się z treścią pism. 

 

Sołtys Sołectwa Cisie Joanna Hepner prosiła o wyjaśnienie, dlaczego tabliczka „Sołtys Cisia” 

wywieszona jest u poprzedniego sołtysa i kto jest sołtysem? 
Radca Prawny Rafał Hanusiak poinformował, że Sąd Rejonowy w Częstochowie uznał 

(poprzedniego sołtysa) winnym (wyrok nieprawomocny) przywłaszczenia stanowiska sołtysa wsi 

Cisie, za bezprawne posiadanie pieczęci oraz zakłócanie porządku publicznego podczas sesji Rady 
Miejskiej. Nie ma żadnego wyroku, orzeczenia Sądu decyzji, która by stwierdzała, że nadal jest 

sołtysem. Stwierdził, że Pani Hepner jest prawomocnym i legalnym sołtysem. 

 

Mieszkanka Łojek zapytała, dlaczego Pani Przewodnicząca nie udziela odpowiedzi na zadane 
pytania nie ma odpowiedzi na wniosek z dnia 13 grudnia 2016 roku dotyczący podjęcia uchwały na 

wydzierżawienie lokalu w trybie bezprzetargowym? 

Dlaczego nie ma w porządku sesji punktu dotyczącego jej wniosku? 
Zapytała Panią Burmistrz, kto sporządził projekt uchwały Nr 62/XXII/2015 (z imienia i nazwiska). 

Prosi o odpowiedz pisemną na adres domowy)? Wojewódzki Sąd Administracyjny w Gliwicach 

stwierdził, że uchwała została podjęta niezgodnie z prawem.  

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk poinformowała, że na wszystkie pisma odpowiada. 
Rada Miejska wypowiedziała się stanowiskiem na dany temat i zostaje informowana o podjętym 

stanowisku łącznie z treścią stanowiska. 

 
Za zgodą Przewodniczącej Rady Sesję opuścił Radny Paweł Hreczański. 

 

Przedstawiciel Spółki MTR odniósł się do słów Pani Sołtys Łojek i poinformował, że Kancelaria 
Spółki odniesie się do jej wypowiedzi. 

 

Radca Prawny Rafał Hanusiak zapytała Panią Sołtys Łojek czy oczekuje odpowiedzi, czy traktuje 

stanowisko, jako wypowiedź? 
Sołtys Łojek Magdalena Maciążka odpowiedziała, że jest to wypowiedź i nie oczekuje odpowiedzi. 
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Ad pkt. 18 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Rady zamknęła XXXIV sesję Rady 

Miejskiej w Blachowni. 
Protokołowała       Przewodnicząca Rady Miejskiej 

 

Iwona Gawlik        Edyta Mandryk 


